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Bekić za RTS: Pravo je vreme da se uvedu kovid propusnice iz dva razloga 

Koordinator vakcinalnog punkta na Beogradskom sajmu Zoran Bekić rekao je za RTS da je i dalje 

usporena vakcinacija u Srbiji, dnevno se daje između tri i pet hiljada prve i druge doze, a u jeku 

vakcinacije bilo je 82.000. 

Ulazimo u drugu nedelju imunizacije trećom dozom vakcine protiv koronavirusa. Ko bi, iako ta treća ili 

takozvana buster doza, nije obavezna, trebalo ipak da je primi? 

Doktor Zoran Bekić, koordinator vakcinalnog punkta na Beogradskom sajmu i direktor Doma zdravlja 

Savski venac rekao je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, da je i dalje usporena vakcinacija u Srbiji, 

dnevno se daje između tri i pet hiljada prve i druge doze, a to je malo jer je u jeku vakcinacije aplikovano 

više od 82.000. 

"Do juče je ukupno aplikovano 5 miliona i 700.000 doza, 2 miliona i 900.000 porvih doza, 2 miliona i 

800.000 drugih doza, državljani Srbije 2 miliona i 735.000 prvih i 2 miliona i 632.000 drugih doza. Oko 

150.000 stranih lica, postoji daleko veće interesovanje sada za treću dozu", rekao je Bekić. 

"Do juče smo aplikovali 29.000 trećih doza, na Sajmu 2.800 građana je primilo, predominantan je bio 

Fajzer - 1.700", kaže Bekić. 

Podseća da se vakcinacija trećom dozom sprovodi na istim mestima kao za prvu i drugu dozu - to su svi 

domovi zdravlja u Srbiji kao i Beogradski sajam. 

O trećoj dozi vakcine  

Svi oni kod kojih je prošlo šest meseci od primanja druge doze mogu da prime treću bez prijavljivanja.  

Kaže da su svi građani u mogućnosti da prime treću dozu, jer treća doza treba da produži i pojača naš 

imunitet. Posebno se preporučuje osobama sa smanjenim imunitetom, starijima od 70 godina, 

zdravstvenim radnicima i građanima Srbije u međunarodnom tranzitu. 



 
 

U mogućnosti ste da izaberete vakcinu koju vi hoćete i želite da primite, podvlači dr Bekić. 

Može se dobiti bilo koja druga vakcina jer kliničke studije ukazuju da nema nus efekata ako se 

kombinuje, kaže Bekić. 

Odluku o tome koju je vakcinu izabrao građanin će saopštiti doktoru na vakcinalnom punktu prilikom 

pregleda. 

Vakcina je simbol zdravlja  

Bekić ističe da je vakcina simbol zdravlja, to je stvar koja nam omogućava da živimo bezbedno, srećno - 

da živimo i da smo opušteni. 

"Svi oni koji se možda pitaju, moraju da znaju da smo vrlo brzo počeli da koristimo blagodeti 21. veka - a 

pitamo se za blagodeti 18. veka, a to je vakcina, da li treba da je primimo. Apsolutno da, podsećam sve 

osobe koje su primile vakcinu u Srbiji, ništa se strašno nije desilo, pomislimo koliko se nešto strašno 

desilo osobama koje nisu primile vakcinu, setimo se kako izgledaju kovid bolnice gde više od 90 odsto su 

nevakcinisani. Odogvor se nameće sam po sebi", rekao je Bekić. 

Kovid propusnice iz dva razloga 

Doktor Bekić kaže da je, ako se gleda iskustvo drugih država i stav struke, pravo vreme da se uvedu kovid 

propusnice, ako postoji zakonska mogućnost, jer će pomoći u sadašnjoj epidemijskoj situaciji da ne 

dolazi do daljeg brzog zaražavanja i sa druge strane, biće jedan od motiva da građani koji su limitirani 

odu na vakcinaciju zato što će im to olakšati život. 

Nikom nisu potrebne kovid bolnice, ukazuje Bekić. 

Raste broj pregleda  

U ambulantama Doma zdravlja Savski venac ima 100 pregleda poslednjih dana. Od 100 osoba - 28 su 

kovid pozitivne osobe. 

Sada otvaramo još kovid ambulanti, bolje da se otvaraju vakcinalni punktovi, broj raste kod odraslih i 

kod dece, podvlači Bekić. 

Prema njegovim rečima, pune se kovid ambulante i kovod bolnice za decu. 

Ispričao je da je svakodnevna slika u pedijatrijskoj ambulanti da nevakcinisani kovid pozitivni otac i 

majka dovode visoko febrilno dete kovid pozitivno i hteli bi da se vakcinišu što pre. 

"Predupredimo to, vakcinišimo sebe i decu. Sve vakcine su bezbedne i učinite to što pre", kaže Bekić. 

Nadam se da će polako pred školu interesovanje biti veće, zaključio je Bekić.   



 
 

 

 

Ministar prosvete objasnio modele rada škola od 1. septembra 

Intencija je da u svim školama u Srbiji nastava krene regularno 1. septembra, da se đaci više ne dele u 

grupe i da časovi traju 45 minuta, a Tim za škole će pratiti situaciju i predlagati promene koje budu 

neophodne, rečeno je posle sednice Kriznog štaba na kojoj je početak školske godine bila jedina tema. 

Škole će imati na raspolaganju tri modela nastave koje će moći da primenjuju zavisno od epidemiološke 

situaciji u jedinicama lokalne samouprave. 

Ministar prosvete Branko Ružić rekao je, posle sednice Kriznog štaba, da je urađen detaljan plan za 

narednu školsku godinu koji je usvojen od strane Kriznog štaba i uz podršku premijerke Ane Brnabić. 

"Razgovarali smo sa svim relevantnim institucijama na ovu temu, pre svega sa zdrastvenim radnicima, 

jer je prioritet očuvanje zdravlja svih nas. Razgovarali smo i sa svima iz oblasti obrazovanja od školskih 

uprava, direktora, nastavnika do roditelja. Cilj nam je da nastava krene redovno, da nema deljenja u 

grupe i da časovi traju 45 minuta", rekao je Ružić. 

Škola će početi 1. septembra, a u opciji su tri modela o kojima će se odlučivati ukrštanjem parametara o 

broju vakcinisanih, broju testiranih  i zaraženih u jedinicama lokalne samouprave. 

"Prvi model podrazumeva neposrednu nastavu u školi, za sve učenike bez deljenja u školi, gde će učenici 

nositi maske tokom odgovaranja i komunikacije, a nastavnici koji su vakcinisani neće nositi maske osim 

kada je na manjoj udaljenosti od đaka od 1,5 metara", kaže ministar. 

Drugi model, naveo je Ružić, je kombinovani model sličan prošlogodišnjem za učenike sedmog i osmog 

razreda i srednjoškolce što bi značilo da bi jedan dan radili onlajn, a drugi dan imali neposrednu nastavu. 



 
 

Istakao je da je razlika u odnosu na prošlogodiši model za srednje škole da se ta smena vrši na dnevnom 

nivou, a prethodne godine je bilo na nedeljnom nivou. 

Naglasio je da tim za procene može da spusti ovaj model i za peti i šesti razred i da ukoliko ima više od 

16 učenika u odeljenju delili bi se na grupe. 

Treći model predstavlja one najugroženije jedinice loklane samouprave i za te škole je prepremljena 

onlajn nastava za srednjoškolce, a za osnovce kombinovana nastava. 

Od prvog do četvrog razreda išli bi na časove od 30 minuta i kao i prošle godine delili bi se na grupe 

manje od 16 učenika. Drugi ciklus od petog do osmog razreda smenjivali bi se u modelu nastave u danu. 

Lokalne samouprave se dele na crvene, žute i zelene 

Ružić je naveo da će se lokalne samouprave svrstavati u zone po modelu semafora: crvena, žuta i zelena. 

"Model semafora crvena, žuta i zelena zona određivaće se na osnovu nalaza lokalnog kriznog štaba. 

Kada je reč o predškolskim ustanovama preporuke su date ranije i deca neće nositi maske, kao i 

vakcinisani vaspitači", rekao je ministar Ružić. 

"Ako se jedno dete razboli u grupi ili odeljenju sva deca nose maske, a ovo dete se izdvaja i ide u 

karantin. Ako bude dvoje obolelih ta grupa ili odeljenje ići će na deset dana onlajn nastave", objasnio je 

Ružić. 

"Imunizacija je civilizacijska tekovina i jedini način da se suprotstavimo ovoj pošasti i zbog toga 

upućujem još jednom apel na sve prosvetene radnike, ali i sve građane da se vakcinišu. Da na taj način 

pokažemo solidarnost sa onima sa kojima svakodnevno radimo i sa kojima smo u kontaktu. Kada je reč o 

prosveti govorimo o 1.500.000 đaka koji imaju roditelje i bake i deke", istakao je ministar. 

Kon: Epidemiološka situacija u ovom trenutku nam nije naklonjena 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon rekao da je moguće realizovati predloženo, ali je potrebno 

jako puno posla. 

"Epidemiološka situacija u ovom trenutku nam nije naklonjena, jer se početak školske godine poklapa sa 

velikom aktivnošću virusa i zbog toga je potrebna striktna primena pravila. Ovim predlogom je 

definisano kada treba da se nose maske, a kada mogu da se skinu što pokazuje da su maske zamenile 

vakcinu što baš i nije razumljivo", istakao je Kon. 

On je rekao da se sa tim ne slažu ni svi pojedinačno u Kriznom štabu, a to nije ni stav ni pedijatrijskih 

službi širom sveta. 

"Glavno oružje, vakcine nedovoljno koristimo i to važi i za ovaj trenutak ali i za sve. Moramo da nađemo 

način kako da približimo da kompletna nauka, a ne pojedinci, stoje iza tog apela da je vakcinacija 

potrebna. Mi smo samo prenosioci i želimo da deca krenu u školu srećna i ostanu zdrava", naglasio je 

Kon. 



 
 

Krizni štab je još od marta prošle godine tražio obaveznost vakcinacije za pojedine profesije posebno za 

one koji leče druge i koji mogu da se zaraze ili zaraze druge. 

"Potpuno je neetički da zdrastveni radnik ne bude vakcinisan", istakao je Kon i ponovio da je jedina tema 

današnje sednice Kriznog štaba bio početak školske godine ane i druge epidemiološke mere ili 

eventualne povlastice za vakcinisane. 

Predsednik udruženja pedijatara Georgios Konstantinidis naglasio je da je svetska asocijacija pedijatara u 

zajedničkoj izjavi dala preporuku da se vakcinišu sva deca starija od 12 godina i da je to stav i naših 

pedijatara. 

"Jedan antivaksinalni sentiment koji je hiperbola svega što se dešava, ne samo kod nas već u i u svim 

zemljama regiona i zemljama Evropske unije, dovela je do toga da jedna grupacija roditelja smatra da je 

vakcinacija pa i nošenje maske žrtvovanje za njihovo dete. Meni je to zastrašujuća zatucanost u 21. veku 

da takav stav vlada, kada je jednom jednostavnom preventivnom procedurom moguće sprečiti ovakvu 

bolest", istakao je Konstantinidis. 

 

 

Pedijatar: Edukovati roditelje o vakcini, zastrašujuća zatucanost u 21. veku 

Predsednik Udruženja pedijatara Srbije Georgios Konstantinidis izjavio je da treba edukovati roditelje o 

vakcinaciji dece, kako bi njihovi stavovi o imunizaciji bili zasnovani na struci i podacima, a ne na 

anonimnim autorima i mišljenjima. 



 
 

„Stavovi koji se pojavljuju u medijima doprinose da roditelji vakcinaciju svoje dece i nošenje maske 

smatraju nakom vrstom žrtve, a to nije tako. Meni je zastrašujuća zatucanost u 21. veku, kada je jednom 

jednostavnom preventivnom procedurom moguće sprečiti bolest, da takav stav vlada“, kazao je 

Konstantinidis na konferenciji za novinare nakon sednice Kriznog štaba. 

Naglasio je da dodatno zabrinjava što roditelji svoj „arogantan“ stav, zasnovan na pričama, koriste kako 

bi stavili svoj ego ispred zdravlja svog dete i njegovog života. 

 

 

SITUACIJA SE POGORŠAVA Ivanuša: Očekujemda će sredinom septembra biti više od 5.000 

novozaraženih dnevno 

Direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša kaže da nema "kristalnu 

kuglu", ali da misli "da je svima jasno da će stvari nastaviti da se pogoršavaju" i da u narednim 

sedmicama očekuje duplo veći broj novozaraženih na dnevnom nivou, pa i više. "Situacija je loša i ja 

očekujem sledeće sedmice preko 3.000 novoobolelih na dnevnom nivou, a sredinom septembra i više od 

5.000, što će biti veliko opterećenje za zdravstveni sistem", navodi Ivanuša. 

„Pozivam sve ljude da se drže mera koje su i do sada važile – redovna dezinfekcija, nošenje zaštitne 

maske i držanje distance, i vakcinacija i vakcinacija“, kaže Ivanuša u Danu uživo na TV N1. 

Na pitanje kako ljude ubediti da se drže mera, imajući u vidu da je primetno veliko opuštanje u tom 

smislu u populaciji, on ukazuje da je „teško preko leta, ljudi razmišljaju o godišnjem odmoru“. 



 
 

„I pre leta sam upozoravao da bilo gde da ljudi idu da ne zaborave kovid. Bez obzira koje mere će doneti 

Krizni štab, mislite sami o sebi, starajte se o svom zdravlju i zaštitite se najviše što možete“, savetuje 

Ivanuša. 

Navodi da je vakcinacija svakako neophodna, iako neko može da oboli i ako je vakcinisan, „a naročito to 

važi za delta soj, koji se mnogo lakše i brže prenosi“, ali najčešće to bude blaži oblik bolesti. 

Daje primer studije koja je rađena u Izraelu, koja je pokazala da je zaštita od teške forme bolesti 

relativno dobra, ali sa delta sojem učinkovitost vakcina pada vremenom. 

„Vakcinacija je apsolutno korisna i za delta soj, ali ne može kod svih ljudi apsolutno sprečiti razvoj 

bolesti“, navodi on. 

Dodaje i da je u Izraelu u kojem ima blizu 65 odsto vakcinisanih trenutno na delu rast broja 

novozaraženih, što mnogi navode kao primer neefikasnosti vakcina. Međutim, kaže Ivanuša, u odnosu 

na Gruziju koja je trenutno vodeća evropska zemlja po broju novozaraženih u kojoj ima 170 umrlih na 

milion stanovnika, u Izraelu taj broj iznosi 20. 

A kada se radi o trećoj dozi, ponovio je stav SZO da se uvede moratorijum na treću dozu do kraja 

septembra. 

„SZO“ je globalna organizacija, živimo u svetu u kojem još nema dovoljno vakcina, imate države gde je 

vakcinacija tek počela. Naša je želja da do kraja septembra u svakoj zemlji vakcinišemo bar 10 odsto 

populacije, i zbog toga želimo da se odloži treća doza“, poručuje Ivanuša i dodaje da svakako treba 

razmišljati o trećoj dozi, ali ne zna se tačno kad – da li posle šest, osam, deset ili 12 meseci posle dve 

doze. 

Mešanje vakcina – nemamo dovoljno informacija 

A na to kakav mu je stav o mešanju vakcina, on ističe da nemamo dovoljno informacija da li se vakcine 

mogu mešati ili ne. 

„Tehnički mislim da verovatno nije problem mešanje vakcina, ali bi bilo jako dobro da imamo kliničke 

studije koje bi to potvrdile bez svake sumnje. Iz dosadašnjih iskustava u svetu, ne očekujem bilo kakvu 

štetu, jer ljudi su dobijali različite vakcine, ali svakako mislim da nam trebaju kliničke studije“, kaže 

Ivanuša. 

Na pitanje šta misli o vakcinaciji dece, on smatra da prednost treba da imaju stariji i imuno 

kompromitovani, pa tek onda deca, i to prevashodno ona koja imaju neku bolest koja ih stavlja u rizik od 

teškog oblika bolesti. 

Ukazuje da epidemiju treba smiriti na nivo da deca mogu da idu u školu, jer je to za njih veoma važno, i 

da je bitno da se vakcinišu prosvetni radnici, baš kao i zdravstveni. 

A na to kakav je njegov stav o kovid propusnicama, koje su u mnogim zemljama izazvale velike proteste 

jer ljudi smatraju da im se njima ugrožavaju njihova prava, Ivanuša poručuje da „treba uhvatiti balans 



 
 

između mera i ekonomije, između mera i života koji smo imali pre korone“, navodeći da „na neki način 

razume“ da države uvode potvrde o vakcinaciji da bi olakšale svakodnevni život ljudima. 

Pandemija je biznis za sve 

Dodaje i da je „pandemija biznis za sve“. 

„Antivakseri se žale kako će farmaceutska industrija da zaradi. Jeste, farmaceutska industrija je zaradila 

na lekovima i vakcinama, bolnice zarađuju kad nude zdravstvene usluge… Svi zarađuju. I kad ja odem u 

pekaru da kupim hleb jer sam gladan, pekara zaradi. Ali, zvanična medicina je pod jako strogom 

kontrolom. Imate antivaksere koji predvode neke pokrete i zarađuju enormno na osnovu svojih laži, a ne 

zna se tačno kako zarađuju“, navodi Ivanuša. 

„Najveća zavera je teorija zavere“, zaključuje on. 

Dodaje da se medicina bazira na naučnim činjenicama, „kad imate infarkt srca idete kod kardiologa, ako 

vam treba informacija o vakcini, ne idete kod veštice, već kod imunologa“. 

„Pandemija daleko od toga da je završena, što je intenzivnija to je veća mogućnost da se pojave novi 

sojevi“, kaže Ivanuša i dodaje da nikad nije kasno za vakcinaciju, mada je najbolje bilo to učiniti tokom 

juna, kada je bio mali broj novozaraženih. 

„Lep je broj vakcinisanih u Srbiji, ali nije dovoljno za kolektivni imunitet, daleko od toga“, ukazuje 

Ivanuša. 

 

 

TUTIN OPET ŽARIŠTE Ne vakcinišu se, ne nose maske, a hrle na svadbe sa po 1.000 ljudi! U opštini 

imunizovano tek 11 odsto građana 

Tutin preti da postane žarište korone i tokom četvrtog talasa pandemije pošto dnevno beleži između 40 i 

60 zaraženih. Pritom, u ovoj opštini održavaju se svadbe sa više od 500 ljudi i najmanji procenat 



 
 

vakcinisanih u celoj Srbiji. Da je situacija u ovoj opštini haotična pokazuje i činjenica da zdravstveni 

radnici i lokalni zvaničnici dijametralno suprotno sagledavaju razloge skoka korona brojki. 

Prošlogodišnje slike punog doma zdravlja u Tutinu nisu još zaboravljene, a već se ponavljaju i ovog leta. 

Poslednjih dana zdravstveni radnici u ovoj varoši u Raškoj oblasti imaju pune ruke posla. 

Vd direktora Doma zdravlja u Tutinu Kemal Ćorović ističe za “Blic” da se epidemiološka situacija 

pogoršava i postaje krajnje ozbiljna. 

-Samo u ponedeljak dom zdravlja I private zdravstvene ustanove imale su ukupno 44 zaraženih od 

korone. Među njima najviše je bilo starijih, ali sve više je obolelih među mladima pa čak i decom. Na 

primer, u ponedeljk smo imali dvoje zaražene dece, a jednomesečnu bebu smo poslali u “Dragišu 

Mišovića” pošto joj je i cela porodica obolela. Zaražavaju se sve više I dravstveni radnici – apostrofira 

Ćorović. 

Kako kaže, već sada broj zaraženih na dnevnom nivou skoro je dostigao pikove prethodnih talasa u 

Tutinu. 

-Na sreću, večina zaraženih ima blažu kliničku sliku pa je 10 obolelih hospitalizovano. Uglavnom se radi o 

nevakcinisanim osobama. Nažalost, koliko god mi lokalni zdravstveni radnici apelovali na ljude da se 

vakcinišu nemamo podršku niti logistiku lokalne samouprave. Lokalni zvaničnici nit pomažu nit odmažu 

vakcinaciju. Istina, pomogli su zapošljavanjem nekoliko zdravstvenih radnika – objašnjava Ćorović. 

Ni svaki peti nije vakcinisan u Tutinu 

U Tutinu koji prema poslednjem popisu broji oko 31.500 stanovnika, vakcinisano je do sada sa dve doze 

3.280 ljudi što čini procenat od svega 11 odsto imunizovanih. 

-Realan procenat vakcinisanih u Tutinu je oko 20 odsto pošto u opštini ne živi toliko ljudi koji su upisani 

popisom. U selima možda nema dve-tri kuće sa ljudima. Pored vakcinacije veliki je problem što niko ne 

nosi maske niti drži distance ni na zatvorenom ni na otvorenom. Kafići I kafane su pune da nema gde 

čačkalica da padne. Na svadbama je bilo više od 500 pa čak i 1.000 ljudi. Sve je to uticalo na veći broj 

zaraženih – naglašava Ćorović i dodaje da je u poslednjih nedelju dana manje ljudi u gradu jer su se 

mnogi ljudi iz dijaspore vratili na Zapad nakon odmora. 

"Ako mislite da će dobro da nam donese svadba sa 1.250 ljudi" 

Na neodgovorno ponašanje ugostitelja i stanovnika u Tutinu ukazali su prethodnih dana i republički 

zvaničnici. Tako se ministar zdravlja Zlatibor Lončar zapitao da li je moguće da građani sami nisu naučili 

kako treba da se ponašaju ili je neophodno da država i dalje daje smernice. 

- Ako mislite da će dobro da donese svadba u Tutinu sa 1.250 ljudi ili slične manifestacije, teško, to nije 

realno. Razmislite da li treba preuzimati takav rizik. U protivnom, korona će nas mučiti godinama – rekao 

je Lončar. 



 
 

I državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek kritikovao je organizaciju svadbe sa 1.250 gostiju 

u Tutinu i ocenio to kao slabu komunikaciju i aktivnost lokalne samouprave. 

-Bez poštovanja mera i masovne vakcinacije ne možemo se nadati dobrom i jednostavnom rešenju. Ići 

ćemo iz talasa u talas dok se ne budemo prizvali svesti i vakcinisali u dovoljnom broju – poručio je 

Đerlek. 

S druge strane, u opštini Tutin tvrde da u ovom gradu nije organizovana svadba sa 1.250 gostiju. 

-Nemoguće je uopšte da se organizuje svadba sa toliko ljudi pošto mi nemamo nijedan ugostiteljski 

objekat sa tolikim kapacitetom. U hotelu najviše može da stane 500 ljudi. Sve svadbe, Babine i druge 

proslave se uredno prijavljuju i niko nije prekršio zabranu okupljanja više od 500 ljudi u zatvorenom 

prostoru – tvrdi Mirza Fetahović, zamenik načelnika opštinske uprave. 

“Javiću vam koliko je kazni napisano” 

Zanimljivo, u opštini demantuju da se ugostitelji i građani ne pridržavaju protivepidemioloških mera. Šta 

više tvrde, da inspekcije redovno nadziru sve ugostiteljske objekte. 

-Pošto smo prošlog leta imali loše iskustvo, sada su građani znatno svesniji opasnosti od korone. U 

prethodnih dva meseca imali smo nekoliko hiljada ljudi iz dijaspore ovde što je sigurno uticalo na porast 

broja obolelih – naglašava Fetahović koji je obećao da će javiti koliko je u poslednjih mesec dana 

napisano kazni u Tutinu za kršenje protivepidemioloških mera, ali to nije učinio. 

 

 

ČITAVA NASELJA BEZ PEDIJATRA: U Crvenki pokrenuta peticija da se u kulskoj opštini obezbedi više 

dečjih lekara 

U CRVENKI je pokrenuta peticija da se u opštini Kula, koja ima sedam naselja, obezbedi više pedijatara. 



 
 

Roditelji smatraju da su nedovoljna četiri doktora za decu, a ovog meseca su, zbog godišnjeg odmora, 

radila samo tri. Bez dečjeg lekara su u avgustu ostali Crvenčani, što je bio povod za peticiju, koju je 

potpisalo 117 građana, a inicijator je bila Bojana Šukara Neuročni, majka dvoje dece. 

- Morali smo iz Crvenke da putujemo u Kulu da bi naša deca tamo primila injekcije ili infuziju, jer lekari 

opšte prakse u ambulanti za odrasle ne mogu to da odobre. Niko ne pita da li roditelji imaju novca za 

svakodnevne odlaske u Kulu - napominje Bojana. 

Ona podseća da je Zdravstvena stanica u Crvenki ranije imala dva dečja lekara, a sad se, kaže, događa da 

pacijenti do 18 godina ostaju i bez jednog, kad ode na godišnji ili na zamenu pedijatra u Kuli. 

- Smatramo da je to nedopustivo, i zato smo nas četiri majke, iz Crvenke, Kule, Sivca i Ruskog Krstura, 

zatražile prijem kod predsednika opštine sa zahtevom da se reši problem nedostatka pedijatara - kaže 

naša sagovornica. 

Dva dečja lekara rade u Kuli, po jedan u Crvenki i Sivcu i nijedan u Ruskom Krsturu, Kruščiću, Liparu i 

Novoj Crvenki. 

- U Crvenki privremeno nije radio pedijatar, jer je bio premešten u Kulu, gde je jedan od dečjih lekara 

koristio godišnji iz 2020. Za to vreme je pedijatar iz Sivca, uz redovan rad u tom naselju, obavljao dva 

puta nedeljno preglede u Crvenki - objasnio je direktor kulskog Doma zdravlja (DZ) dr Žarko Ševin. 

Uz četiri stalno zaposlena dečja lekara, dve lekarke DZ su na specijalizaciji iz pedijatrije. 

- Obe su istovremeno i na porodiljskom odsustvu, koje jedna od njih koristi dva puta zaredom, što 

produžava rok za dobijanje svršenih pedijatara. Kadrovska situacija je dodatno zakomplikovana bolešću 

jednog od pedijatara, koji se nalazi na dužem bolovanju - rekao je dr Ševin. 

ANGAŽOVAN PENZIONER 

DIREKTOR DZ ističe da na tržištu rada nema pedijatara, pa ovi specijalisti mogu da se angažuju isključivo 

po osnovu dopunskog rada. 

- Mi smo, umesto doktorke koja je na bolovanju, uposlili penzionisanog pedijatra, a sredstva za tu 

namenu obezbedila je lokalna samouprava - kaže dr Ševin. 



 
 

 

Kon: Kovid propusnice u Srbiji protivustavne, ne znam pravni izlaz 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon istakao je sinoć da je stav javnog zdravlja svuda u svetu 

povodom kovid propusnica sličan - da su one neophodne, ali je istakao da su u Srbiji protivustavne. 

„Mi imamo problem što to ne može da se sprovede, jer je po nekim procenama to protivustavno. O 

tome ne mogu da pričam, mi ispoljavamo taj stav bukvalno na svakoj sednici Kriznog štaba ponovo. I sad 

je to bilo. Nema diskusije ako je nešto protivustavno, a sa druge strane vreme prolazi”, naveo je Kon, 

prenosi Tanjug. 

On je dodao da ne zna da li će ideja o kovid propusnicama biti odbačena. 

„Tu su pravnici, to nije moja struka, jednostavno ne znam”, ponovio je Kon i dodao da ne zna gde je 

pravni izlaz. 

On je naglasio i da su se menjali zakoni u pređašnjem periodu, kako bi neke mere mogle da se sprovode i 

kontrolišu. 

„Klizava je situacija, tvrdim da je u ovom trenutku smatram da je to najbolje rešenje, ali i zatvaranje 

svega je rešenje”, zaključio je Kon. 

 

 


